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Svar på medborgarförslag om noteringar i 
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Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslag från Gunnar Björkman. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ulla Thorslund 
stadsdelsdirektör  
  
 
 
Sammanfattning 
I ett medborgarförslag till stadsdelsnämnden förslår Gunnar Björkman att de 
frågor som ställs av medborgare vid den öppna frågestunden före nämndens 
sammanträden ska noteras i sammanträdesprotokollet, för att visa att de tas på 
allvar och så att de bevaras för eftervärlden. 
 
Nämnden understryker att medborgarnas frågor tas på största allvar och besvaras i 
den mån det är möjligt, det vill säga när de handlar om sådant som stadsdels-
nämnden ansvarar för. Det är inte möjligt att notera frågorna i protokollet från det 
efterföljande sammanträdet eftersom frågestunden inte är en del av sammanträdet. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom staben. 
 
Medborgarförslaget 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 19 november 2009 anmäldes ett 
medborgarförslag som hade lämnats in av Gunnar Björkman. Förslagsställaren 
kritiseras att det inte görs några noteringar som sparas för eftervärlden om de 
frågor som medborgare ställer vid den öppna frågestund som anordnas direkt före 
nämndens sammanträden. Han föreslår att alla sådana frågor ska noteras i 
sammanträdesprotokollet, detta för att visa att de tas på allvar av nämnd och 
förvaltning. 
 
Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen håller med förslagsställaren om att frågestunden före nämndens 
sammanträden fyller en viktig funktion, både för medborgare, nämnd och 
förvaltning. Detta forum ger medborgare och förtroendevalda en chans att mötas i 
direkta samtal. På så sätt får nämnden en värdefull bild av vilka frågor som 
engagerar boende i stadsdelsområdet.  
 
Därför är det olyckligt om det tolkas som ett tecken på bristande intresse från 
nämndens sida att medborgarnas frågor inte noteras i protokollet. De frågor som 
nämnd eller förvaltningen har möjlighet att besvara får antingen svar direkt eller 
genom en senare kontakt från någon tjänsteman. När frågeställningarna faller 
utanför stadsdelsnämndens  ansvarsområden får medborgaren alltid veta det, så att 
hon eller han istället kan ta kontakt med den ansvariga nämnden eller 
förvaltningen. Ibland förs sådana frågor också vidare av de förtroendevalda till 
partikamrater i den ansvariga nämnden. 
 
Frågestunden är inte en del av själva sammanträdet och ska därför inte heller vara 
en del av protokollet. Frågestunden kan inte heller göras till en del av samman-
trädet genom att föras upp som en punkt på dagordningen, eftersom bara de 
förtroendevalda och de direkt berörda tjänstemännen har rätt att yttra sig under 
sammanträdet. (Kommunfullmäktige har en viss möjlighet – enligt 6 kap 19 a § 
kommunallagen – att ge medborgare rätt att delta i överläggningarna under 
sammanträdet, men det gäller bara när ett medborgarförslag ska behandlas och 
rätten att yttra sig begränsas då till den som har lämnat in förslaget.) 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänste-
utlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
Bilaga  
Medborgarförslag från Gunnar Björkman 


